

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET

casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

27-28-29 JANUARY 2023

WORLD POLO
LEAGUE

St. Moritz
TOP OF THE WORLD

German text see below

Press Release

38th Snow Polo World Cup St. Moritz 2023: New team sponsors and teams with top international polo stars

St. Moritz, 14 November 2022. The organisers of the Snow Polo World Cup St. Moritz are delighted to welcome **The Kusnacht Practice** and **Flexjet** as new team sponsors of the world's only high goal tournament on snow. They are joining the ranks of the existing teams **Azerbaijan Land of Fire**, **World Polo League**, **Clinique La Prairie**, and **St. Moritz**. **Casablanca** returns as the official outfitter. The team captains will announce their final line-ups in the next couple of weeks. They are expected to sign up top international polo players to get a headstart in the contest for the coveted polo trophy. The Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 will be held from 27 to 29 January. Admission to the tournament grounds is free.

The Snow Polo World Cup 2023 will see two of last year's team captains throwing their hats in the ring again. Crowd-pleaser and winner of the previous tournament, *Team Azerbaijan Land of Fire* will once more be captained by Elcin Jamalli (AZE), who is banking on his proven teammates Adrian and Raul Laplacette Jr. (both ARG) as well as local star Tito Gaudenzi. Expectations are equally high for Melissa Ganzi's (USA) *Team World Polo League*. The experienced team captain, who in 2019 was the first female captain ever to win the Snow Polo World Cup St. Moritz trophy, will leave no stone unturned to repeat her victory. She will play alongside her son Grant and her trusted pillar of strength, Alejandro Novillo Astrada (ARG).

Marc Ganzi (USA) is also returning to the tournament, this time as captain of *Team Clinique La Prairie*. He is joining forces with Snow Polo World Cup St. Moritz regular Nic Roldan (USA) and Fred Mannix, Canada's best and foremost polo player. After a seven-year hiatus, Spencer McCarthy (GBR) is making his second appearance at the St. Moritz tournament with polo veteran Nacho Gonzalez (ARG) by his side, as in 2016. His son James McCarthy and powerhouse Max Charlton complete the team; Max Charlton, Britain's best arena polo player, has clocked up no less than four SPWC victories. For Flexjet captain Daniel Deistler from Germany, it will be a debut in the Engadine valley. He is teaming up with the seasoned top players Patrick Maleitzke (GER) and Clemente Delfosse (FRA). For Eduardo Gregghi (SUI/BRA), it will also be a first in St. Moritz, as for his team, *The Kusnacht Practice*. His inaugural team features Alejo Taranco (URU), Nicolas San Roman, and Charlie Hanbury (both GBR). The list of players can be found at <https://www.snowpolo-stmoritz.com/tournament-2023/teams/>.

Unabated interest from sponsors, VIP and gala night tickets in high demand

With the Badrutt's Palace, the Kulm Hotel St. Moritz, the Kempinski Grand Hôtel des Bains, the Carlton Hotel, the Suvretta House, the Giardino Mountain, and the Grace La Margna, all five-star hotels are renewing their commitment alongside Maura Wasescha, Trois Pommes and Sprüngli. The next edition of the Snow Polo World Cup St. Moritz thus sees long-standing sponsors and partners return and new international sponsors joining the prestigious event, notably the luxurious Ithaafushi - The Private Island by Waldorf Astoria in the Maldives.

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET

casablanca

St. Moritz
THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

WORLD POLO
LEAGUE

St. Moritz
TOP OF THE WORLD

27-28-29 JANUARY 2023

-2-

Record high demand for VIP and Chukker Club tickets and tickets for the "Baku Moritz" gala night on Saturday, 28 January 2023. The sumptuous catering in the VIP tent will once again carry the signature of the Badrutt's Palace Hotel chefs – one more reason to secure one of the tickets in time. Tickets are available at www.snowpolo-stmoritz.com/tickets/. As always, admission to the polo grounds will be free and open to all visitors. Over the three-day event, local chefs, coordinated by the leading hotels Badrutt's Palace and Crystal, will provide a wide array of delicacies for the public.

"Every year, we see our guests delighted anew by the unique setting on a frozen lake against one of the world's most stunning mountain backdrops," enthuses founder and organiser Reto Gaudenzi. "St. Moritz is second to none in making such a perfect match of genuine hospitality, luxury and authentic Alpine lifestyle. It is an exhilarating mix of locals, visitors, polo fans, winter sports enthusiasts, and foodies." And, he adds. "We are also thrilled to see the demand from sponsors, players, and guests growing every year. It is, above all, a compliment to St. Moritz and the outstanding effort of all partners involved."

Global media reach

Media interest is as high as the public's demand for VIP tickets, and numerous media representatives from national and international radio, TV and print outlets have already applied for press accreditation. Media reach of the last tournament surpassed that of all previous editions – the incredible figure of 890'859 persons exceeded even the organisers' boldest expectations.

The three-day tournament on the last January weekend in 2023 is expected to draw a crowd of more than 20,000 spectators, travelling in from all four corners of the globe to experience spectacular polo played on the frozen Lake St. Moritz and enjoy the outstanding social events on and off the lake.

All of the matches can be viewed live over the internet at www.pololine.tv



Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2023

Team sponsors	Azerbaijan Land of Fire, The Kusnacht Practice, World Polo League, Clinique La Prairie, Flexjet und St. Moritz
Official outfitter	Casablanca
Trophy sponsors	CentraLab, Casablanca, Clinique La Prairie, Flexjet, St. Moritz und Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Helmet sponsor	Flexjet

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ
Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET


casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985


WORLD POLO
LEAGUE


St. Moritz
TOP OF THE WORLD

27-28-29 JANUARY 2023

-3-

Umpire sponsor	Maura Wasescha – Luxury Properties for Rent & Sale
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Guest Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Official partner hotel in Zurich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, El Paradiso, HATO
Sponsors	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, SBS Swiss Business School, CASINO MORITZ
VIP catering	Badrutt's Palace
Official car	Kessel/Maserati
Official suppliers	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must, Villa Sandi, Royal Salute
Official medical partner	Klinik Gut
Official lab partner	CentraLab
Exhibitors	Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island
Public catering	Badrutt's Palace Hotel, Crystal Hotel und weitere lokale Partner
Supporters	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Official TV partner	PoloLine.TV
Media partners	The Polo Magazine, The Luxury Report, PoloLine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, La Bocha, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Polo Lady Magazine, Bespoke Luxury Magazine, Excellence Magazine.Luxury, Die Weltwoche

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND




SNOW POLO
WORLD CUP


THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET


casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

St. Moritz
27-28-29 JANUARY 2023


WORLD POLO
LEAGUE


St. Moritz
TOP OF THE WORLD

-4-

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), Arndt Küchel, and Andy Bihrer; Jürg Reinger is the Managing Director and CFO. A well-rehearsed team of local and regional partners and the See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Notice to the media

Online accreditation for the 2023 tournament is open. Please sign up at www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET

casablanca

St. Moritz
THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

WORLD POLO
LEAGUE

St. Moritz
TOP OF THE WORLD

27–28–29 JANUARY 2023

Medienmitteilung

38. Snow Polo World Cup St. Moritz 2023: Neue Team Sponsoren und Top-Teams mit internationalen Polo-Stars

St. Moritz, 14. November 2022. Die Organisatoren des Snow Polo World Cup St. Moritz freuen sich, *The Kusunacht Practice* und *Flexjet* als neue Team Sponsoren des einzigen «High Goal» Turniers auf Schnee der Welt zu begrüßen. Sie gesellen sich zu den bestehenden Equipen *Azerbaijan Land of Fire*, *World Polo League*, *Clinique La Prairie* und *St. Moritz* sowie zum offiziellen Ausrüster *Casablanca*. Deren Captains werden in den nächsten Wochen ihre Teams mit internationalen Top-Polospielern komplettieren, um im Kampf um den Sieg der begehrten Trophy die besten Chancen zu haben. Der Snow Polo World Cup St. Moritz findet 2023 vom 27. bis 29. Januar statt. Der Eintritt zum Turnier ist traditionell frei.

Zwei der letztjährigen Team Captains werden beim Snow Polo World Cup St. Moritz 2023 erneut an den Start gehen. Das Team Azerbaijan Land of Fire, Publikumsliebling und Gewinner der letzten Ausgabe, wird auch 2023 von Team Captain Elcin Jamalli (AZE) angeführt. Er setzt auf seine bewährten Mitspieler Adrian und Raul Laplacette Jr. (beide ARG) sowie auf den Schweizer Lokalmatador Tito Gaudenzi. Gespannt sein darf man ausserdem auf das Team World Polo League von Melissa Ganzi aus den USA. Die erfahrene Spielerin, die den Snow Polo World Cup St. Moritz im Jahr 2019 als erste Frau überhaupt gewonnen hat, wird bestimmt alles daransetzen, um diesen Triumph zu wiederholen. Sie spielt zusammen mit ihrem Sohn Grant und der langjährigen Team-Stütze Alejandro Novillo Astrada (ARG).

Erneut dabei ist in diesem Jahr Marc Ganzi (USA) als Captain des Teams Clinique La Prairie. Er spielt mit Snow Polo World Cup St. Moritz «Stammgast» Nic Roldan (USA) und Fred Mannix, dem besten kanadischen Polospieler. Nach 2016 zum zweiten Mal in St. Moritz ist Spencer McCarthy (ENG), der wie bei seiner ersten Teilnahme auf den Snow Polo-Routinier Nacho Gonzalez (ARG) setzt. Ergänzt wird das Team durch seinen Sohn James McCarthy und Powerhouse Max Charlton, dem besten Arena Polospieler Grossbritanniens, der den Snow Polo World Cup schon viermal gewonnen hat. Erstmals zu Gast im Engadin ist Flexjet Captain Daniel Deistler aus Deutschland. Er hat sich die beiden routinierten Spitzenspieler Patrick Maleitzke (DEU) und Clemente Delfosse (FRA) in die Equipe geholt. Eduardo Gregghi (CH/BRA) spielt ebenfalls zum ersten Mal in St. Moritz und führt sein Team The Kusunacht Practice an. Zu seiner Equipe zählen Alejo Taranco (URU), Nicolas San Roman und Charlie Hanbury (beide ENG). Aktuelle Teamaufstellungen sind unter <https://www.snowpolo-stmoritz.com/tournament-2023/teams/> zu finden.

Ungebrochene Sponsorennachfrage, sehr hohe Nachfrage für VIP-Karten und Gala-Abend

Neben vielen langjährigen Sponsoren sowie allen St. Moritzer Fünf-Sterne Häusern (Badrutt's Palace, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain und Grace La Margna), unterstützen langjährige Partner wie Maura Wasescha, Trois Pommes und Sprüngli und diverse neue internationale Sponsoren den Snow Polo World Cup St. Moritz. Dazu gehört unter anderem das luxuriöse Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria auf den Malediven.

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET

casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

WORLD POLO
LEAGUE

St. Moritz
TOP OF THE WORLD

27-28-29 JANUARY 2023

-2-

Rekordverdächtig hoch ist die Nachfrage nach VIP- und Chukker Club-Tickets sowie für die exklusive «Baku Moritz Gala» von Samstagabend, 28. Januar 2023. Auch in diesem Jahr zeichnet übrigens das Badrutt's Palace Hotel für das edle Catering im VIP-Zelt verantwortlich. Ein Grund mehr, sich diese Tickets rasch zu sichern: sie sind unter www.snowpolo-stmoritz.com/tickets/ erhältlich. Der Eintritt zum Turniergelände ist natürlich auch weiterhin für alle Besucher frei. Unter der Federführung des Badrutt's Palace Hotel und des Crystal Hotel sorgen lokale Gastronomen dort mit ihrem abwechslungsreichen kulinarischen Angebot während des gesamten Wochenendes für das leibliche Wohl der Besucher.

«Unsere Gäste sind jedes Jahr begeistert vom besonderen Ambiente auf dem zugefrorenen See inmitten einer der schönsten Bergkulissen der Welt», schwärmt Gründer und Organisator Reto Gaudenzi. «An keinem anderen Ort sind gelebte Gastfreundschaft, Luxus und der authentische, alpine Lebensstil so eng verknüpft wie in St. Moritz. Hier treffen sich Einheimische und Gäste, Polofans, Wintersportler und Geniesser.» Weiter führt er aus: «Besonders freut uns auch, dass wir jedes Jahr eine stetig wachsende Nachfrage von Sponsoren, Spielern und Gästen aus der ganzen Welt verzeichnen dürfen. Dies ist ein grosses Kompliment an St. Moritz und an die aussergewöhnliche Arbeit aller involvierten Partner.»

Weltweites Medienecho

Ebenso hoch wie die Nachfrage nach VIP-Tickets bei den Gästen, ist aktuell diejenige der Medien. Bereits jetzt haben sich zahlreiche nationale und internationale Journalisten, Radio- und TV-Teams akkreditiert. Im letzten Jahr übertraf die Zahl der weltweit erreichten Personen via Medien rund 890'859 Personen. Eine unglaubliche Zahl, die selbst die optimistischsten Erwartungen der Organisatoren übertraf.

Am letzten Januarwochenende ist damit einmal mehr spektakulärer Polosport auf dem zugefrorenen St. Moritzersee und vor der unvergleichlichen Engadiner Bergkulisse garantiert. Die drei Turniertage bieten aber nicht nur exzellenten Sport, sondern auch ein hochstehendes Rahmenprogramm mit gesellschaftlichen Anlässen auf dem See und in den exklusiven St. Moritzer Hotels. Erwartet werden 2022 wiederum über 20'000 Zuschauer aus der ganzen Welt.

Alle Partien können auf www.pololine.tv via Internet Live Stream geschaut werden.



Sponsoren und Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2023

Team Sponsoren Azerbaijan Land of Fire, The Kusnacht Practice, World Polo League, Clinique La Prairie, Flexjet und St. Moritz

Offizieller Ausrüster Casablanca

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ
Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND



SNOW POLO
WORLD CUP

THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET


casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985


WORLD POLO
LEAGUE


St. Moritz
TOP OF THE WORLD

27-28-29 JANUARY 2023

-3-

Trophy Sponsoren	CentraLab, Casablanca, Clinique La Prairie, Flexjet, St. Moritz und Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Helm Sponsor	Flexjet
Schiedsrichter Sponsor	Maura Wasescha – Luxury Properties for Rent & Sale
Offizielle Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Gast-Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Offizielles Partner-Hotel Zürich	Hotel Schweizerhof
Offizielle Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, El Paradiso, HATO
Sponsoren	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes, SBS Swiss Business School, CASINO MORITZ
VIP Catering	Badrutt's Palace
Official Car	Kessel/Maserati
Offizielle Lieferanten	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must, Villa Sandi, Royal Salute
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentraLab
Aussteller	Casablanca, Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island
Publikums-Catering	Badrutt's Palace Hotel, Crystal Hotel und weitere lokale Partner
Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Official Affiliated Club	Polo Park & Country Club Zürich
Offizielle Magazine	The Polo Magazine, Polo Times

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com

CLINIQUE
LA PRAIRIE
SWITZERLAND




SNOW POLO
WORLD CUP


THE KUSNACHT PRACTICE

FLEXJET


casablanca

THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

27–28–29 JANUARY 2023


WORLD POLO
LEAGUE


St. Moritz
TOP OF THE WORLD

-4-

Weltweite Live-
Übertragung

PoloLine.TV

Media Partner

The Polo Magazine, The Luxury Report, PoloLine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, La Bocha, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Polo Lady Magazine, Bespoke Luxury Magazine, Excellence Magazine.Luxury, Die Weltwoche

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Vizepräsident und CEO), Arndt Küchel und Andy Bihrer. Managing Director und CFO ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team der See-Infra AG und diversen weiteren lokalen und regionalen Partnern. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

Hinweis an die Medienschaffenden

Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2023 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter <https://www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation/>

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich
T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com